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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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На седници Скупштине Гра да 
Прокупља разматране су и усво
јене нове одлуке које ће обез беди
ти даље кораке за развој гра да, 
као и ефикаснији рад поје диних 
јавних предузећа и уста  нова.

Скупштина је донела Одлуку о 
утврђивању просечних цена ква
дра тног метра одговарајућих не
покретности за утврђивање поре
за на имовину за 2025. годину, која 
се формира на основу оствареног 
промета непокретности на под
ручју града Прокупља.

Такође је усвојена и Одлука о 
утврђивању елемената пореза на 
имовину. За потребе утврђивања 
просечне цене квадратног метра 
непокретности, као елемента за 
утврђивање основице пореза на 
имовину, територију града Про
купља чине четири зоне, опре де
љене према комуналној опре м
љености.

У оквиру Предлога Одлуке о 
отуђењу непокретности у јав ној 
својини Града Прокупља, председ
ник Комисије за спровођење по
ступка отуђења непокретноси, 
Невена Јовић је саопштила да је 
поступак продаје парцеле ма ле 
пи јаце путем лицитације про
те  као транспарентно, у складу 
са законом, да је пет понуђача у 
за  конском року доставило сво
је понуде и да је након 21 лици
тационог корака ова парцела про
дата најповољнијем понуђачу за 

износ од 29.929.962,82 динара, док 
је почетна цена била око 4 мили
она динара.

Како је изјавио градоначелник 
Прокупља Мирослав Антовић, 
овај простор је продат за седам 
и по пута вишу цену од почетне, 
што је од великог значаја за град
ски буџет, јер ће добијена средства 
би ти искоришћена на најбољи на
чин, од којег ће користи имати сви 
грађани Прокупља.

Одборници Скупштине Гра да 
Прокупља подржали су пред лог 
о именовању вршиоца дуж ности 
директора Јавног кому налног пре
дузећа „Градски водо вод“ по што 

је досадашњи в.д. ди ректора Ми
лисав Брајковић под нео остав ку 
на ту функцију.

За избор новог в.д. директора 
овог јавног предузећа изабран је 
Игор Вучић, мастер економиста, 
који је дуги низ година био на 
руководоћем позицијама у јав
ним предузећима у Нишу. Ново
изабрани руководилац ЈКП ,,Гра
дс ки водовод“, Игор Вучић се 
за  хвалио на указаном поверењу 
за во ђење предузећа од капитал
ног значаја за град и рекао да ће 
уло жити огроман труд и знање да 
гра   ђани Прокупља имају уредно 
водоснабдевање, здраву пијаћу 

во ду и што мање кварова на во
до водној мрежи. Истакао је да је 
пред њим велика одговорност и 
рад, али да очекује подршку град
ског руководства и да ће заједно 
успети да унапреде рад „Градског 
водовода“. За избор но вог в.д. ди
ректора „Водовода“ гла с ало је 34 
одборника.

У наставку седнице одборни
ци су упознати са Информаци
јом о раду школа и Предшколске 
уста нове „Невен“ за 2023/2024. 
го дину. Руководилац Одељења 
за друштвене делатности Градке 
упра ве Прокупље, Миладин Ми
ло    сављевић је саопштио да су све 
школе на целом подручју Про
купља, како у граду, тако и на сео
ском подручју, на време извр шиле 
припреме за школску годину. У 
свим школским зградама пред 
по четак школске године изврше
не су провере свих инсталација, 
обез беђени квалитетни услови за 
рад и боравак ђака и наставника. 
Како наводи, просечан успех уче
ника је одличан, што потврђује 
и чињеница да су прокупачке 
шко ле прави расадник талената. 
Град Прокупље обезбедио је бес
платане уџбенике и школски при
бор за прваке, а у том смислу, гра
до начелник Прокупља Ми рослав 
Антовић је додао да ће у наредној 
години локална само управа на
стојати да бесплатне уџбенике до
бију сви основци.

Скупштина је разматрала и до
нела решења о именовању члано
ва Управних и Надзорних одбора 
Историјског архива, Народног 
музеја, Дома културе, Центра за 
социјални рад, Предшколске уста
нове, као и Школских одбора ОШ 
,,9.октобар“, Техничке школе, Школе 
за образовање одраслих и Музичке 
школе „Корнелије Стан ковић.“

У одборничке клупе сели су но
ви одборници са изборне листе 
„Александар ВучићПрокупље 
не сме да стане“, којима су на овој 
седници потврђени одборнички 
мандати.

Љ.М.

13. новембра 2024.

У Свечаној сали Градске куће 
у Прокупљу одржана је јавна ли
цитација за продају простора не
кадашње Мале пијаце. Почетна 
вред ност овог простора површи

не 13a98m2 и објеката од 71m2, 
из носила је 4.099.036 динара.

У лицитацији је учествовало 
пет понуђача, а након 21 лици та
ционих корака вредност по ме нуте 
парцеле износила је 25.823.926,00 
динара.

На крају лицитације укупна 
вред ност простора „мале пи ја   це” 
достигла је износ од 29.922.962,80 
динара, односно око 255 хиљада 
евра, а за најбољег по  ну  ђача иза
бран је Александар Димитријевић 
из Прокупља.

У лицитацији су учествовали 
Саша Лепојевић, Александар Ди
митријевић, Flix A Bus doo, EURO 
COMMERC, и Laguna plus 027.

                                    
 Љ.М.

Одржана 12. седница Скупштине Града Прокупšа

Одржана jавна лицитациjа

Нове одлуке за наставак развоја Прокупља  
и ефикаснији рад јавних предузећа

Простор „мале пијаце” продат за 255 хиљада евра
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

27. октобра 2024.

Град Прокупље набавио је нове 
клупе и канте за смеће, које су већ 
нашле место на градским зеленим 
површинама.

У парку испред Градске куће по

стављено је пет нових клупа које 
су улепшале овај простор, а сва
како и обрадовале наше суграђане 
који свакодневно у парку проводе 
време за одмор и рекреацију.

И зелена оаза нашег града, брдо 
Хисар, добило је нов парковски 

мобилијар, који ће омогућити да 
омиљено шеталиште Прокупчана 
буде чистије и уређеније. На трим 
стази, где су некада постојале 
канте за смеће, а сада недостају, 
постављено је нових осам канти. 
Како је ово омиљено шеталиште 

Прокупчана, како шетача и спор
тиста, тако и свих грађана који 
желе да удишу свеж ваздух и ужи
вају у здравој околини, на нама је 
да чувамо парковски мобилијар 
како би нам што дуже служио.

Љ.М.

29. новембра 2024.

У оквиру велике акције уређења 
путне инфраструктуре, завршена 
је санација неколико градских 
улица, за које су издвојена значај
на средства. Радове који подразу
мевају скидање постојеће подлоге, 
насипање и ваљање, обавило је 
Јавно комунално предузеће „Град
ски водовод“.

Комплетна санација коловоза 
урађена је у улици Анђелије Ла
заревић, Кајмакчаланској, Јована 
Дучића, Београдској, као и у две 
улице у насељу Купињак.

– Уређење путне инфраструк
туре један је од приоритета рада 
локалне самоуправе, како би сви 
грађани имали што квалитетни
је и безбедније услове за живот.  
Урађена је комплетна санација 
шест градских улица, за које су 
издвојена значајна средства, ка
зао је градоначелник Прокупља 
Мирослав Антовић и истакао да 
ће и у наредном периоду локална 
самоуправа издвајати средства за 
ту намену. Како додаје, циљ је да 
свако насеље има уређене улице, 
како у граду, тако и на сеоском 
подручју.                                    Љ.М.

30. новембра 2024.

На подручју прокупачких села 
Баце и Туларе завршени су радо
ви на чишћењу одводних канала 
на Бацкој реци, што ће омогућити 
решавање великог проблема ме
штана овога краја.

Град Прокупље је у сарадњи са 
невладином организацијом Ка
ритас, која је за поменуте радове 
издвојила око 700.000 динара, 
приступио решавању овог више
годишњег проблема. 

– Претходних година током 
обилних падавина, имали смо изли
вање бујичних потока и река услед 

чега је становницима у селу Бацу и 
Калудри направљена велика мате
ријална штета. Како би предупреди
ли поново изливање река, решили 
смо да у сарадњи са организацијом 
Каритас очистимо канале, на овим 
критичним местима где је било не
опходно, казао је градоначелник 
Прокупља Мирослав Антовић.

Мештани ова два села су изрази
ли огромну захвалноист и задовољ
ство, јер, како кажу, сада ће им жи
вот бити много лепши и безбеднији.

– У име свих житеља желим да 
се захвалим градском руководству 
које је имало разумевања за наше 
проблеме. Свака већа киша иза

зивала је плављење наших кућа 
и дворишта, помоћних објеката 
и засада, тако да ћемо сада мирно 
чекати падавине. Овим радовима 
спречено је изливање реке, што је 
за нас од великог значаја, казао је 
Горан Миленковић из Баца.

И мештани Тулара су задовољ
ни и срећни оним што је урађено 
у циљу заштите од поплава.

  – Веома смо задовољни због ре
шеног проблема изливања реке, која 
је сваки пут плавила по неколико 
домаћинстава. Страх и проблеми 
сада ће нестати, јер су одводни кана
ли очишћени, што ће обезбедити не
сметан проток отпадних вода. Сви 

смо веома захвални Граду Прокупљу 
за решавање нашег великог про
блема, казао је Милош Јаћовић из  
Тулара. 

Представница Каритаса, Ана 
Ђерковић је изразила наду да ће 
акција чишћења одводних канала 
допринети повећању безбедности 
локалног становништва, као и њи
хових домаћинстава.

– Надам се да ће чишћење овог 
одводног канала који је стварао 
велики проблем становништву, 
обезбедити бољи проток воде и 
спречити настанак поплава у бу
дућности, казала је Ана Ђерковић.

 Љ.М.

Уре�еœе путне инфраструктуре

A К Т У Е Л Н О

Набавšен нов парковски мобили¼ар

Уре�еœе путне инфраструктуре 

У прокупачким селика Баце и Туларе

Постављене нове клупе и канте за смеће

Наставак санације градских улица

Завршени радови на чишћењу одводних канала

6. новембра 2024.

У оквиру велике акције уређења 
путне инфраструктуре на подруч
ју Прокупља, асфалтирана је ули
ца Станоја Главаша у Ђуревачком 
насељу.

Градоначелник Прокупља Ми
рослав Антовић и члан Градског 
већа за инфраструктуру Владица 
Младеновић, обишли су завршне 
радове на асфалтирању још једне 
у низу градских улица које су по 
први пут асфалтиране.

– Налазимо се у улици Станоја 
Главаша где је у току завршна фаза 

асфалтирања. У питању је уградња 
другог слоја асфалта у дужини од 
220 метара, а укупна вредност ове 
инвестиције је близу 6 милиона 
динара. Уколико нас временски 
услови буду послужили, у наред
ном периоду ћемо асфалтирати 
још неколико градских улица. Ис
товремено се одвијају радови на 
реализацији капиталног пројекта, 
изградње улица Арсенија Чарноје
вића и Милена Јовановића, где је 
у току асфалтирање, истиче гра
доначелник Прокупља Мирослав 
Антовић.

Љ.М.

Асфалтирана улица Станоја Главаша
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A К Т У Е Л Н О

12. октобра 2024.

Полагањем венаца на Споменик 
јунацима Гвозденог пука, данас је 
на свечан начин обележен Дан 
осло бођења Прокупља у Првом 
светском рату.

Почаст јунацима одали су пре
д ставници Града Прокупља, Вој
ске Србије, Топличког округа и 
бројних борачких удружења и ор
га низација.

Након церемоније полагања ве
наца, присутне је поздравио гра
доначелник Прокупља Миро слав 
Антовић.

– На данашњи дан, 12. октобра 
1918. године, Прокупље је осло
бођено у Првом светском рату. 
Топличани, Срби, одувек су це
нили слободу. Често су кроз исто
рију морали да крваре и гину, 
ка ко би им се деца у слободи ра
ђала. Зато је свако рађање сунца 
слободе дочекано са неизмерном 
радошћу. И те 1918. године, на
па ћена четворогодишњим ра
том, Топлица и Србија су се ра
до  вале слободи. Радовали су се 
и ослобођени и ослободиоци. 
Сло бода је и овога пута имала ве
лику цену. Плаћена је животима 
најбољих синова ове земље. 
Овај четворогодишњи рат био је 
пример колективног жртвовања 
и страдања и војника и цивила у 
борби за очувањем националног 
поноса, рекао је градоначелник 
Прокупља, Мирослав Антовић.

У свом говору Антовић подсећа 
да су у ослобођењу Прокупља 
уче ствовали делови француске 
Коњичке бригаде, под командом 
генерала Огиста Шарла Транијеа. 
Војници су толико журили да осло 
боде земљу, да су савезничке трупе, 
које су биле логистика, оставили 
чак 200 километара иза себе.

– Они су јуришали ка својим 
домовима, жељни свог кућног 
прага и своје родне груде. И као 
и много пре и касније током 
исто рије, српски војник није био 
ношен мржњом, него љубављу 
према својој отаџбини и зато 
се и тада у његовој руци виорио 
победнички барјак. Зато је по

себно важно да је током Првог 
светског рата српска војска сте
кла славу и завредела епитет 
јуначке. Србија се уписала у ред 
најславнијих држава света, јер 
смо се борили раме уз раме са 
савезницима у ратовима које 
нисмо тражили, наглашава градо
начелник Прокупља.

Топлица и Прокупље су место 
одакле су потекли топлички јуна
ци, припадници Гвозденог пука. 
Они су проглашени за најславнију, 
најодликованију и најхрабрију 
јединицу, од које су противници 
страховали, а ми се данас њоме 
по  носимо.

– И када прођемо поред овог и 
свих српских споменика, од крај 
путаша, до монументалних зда
ња, застанимо, поклонимо се, не 
само на званичне годишњице, 
јер тако ће бити запамћено свако 
име, сваки јунак који се жртвовао 
за слободу, чији су сјај на српском 
небу кроз векове покушавали да 
помраче.  И зато, сва почаст хра
брости и патриотизму и веч на 
хвала и слава јунацима Ве ли ког 
рата, рекао је Антовић   у завр
шници свог  обраћања.

У обележавању Дана ослобо
ђења Прокупља у Првом светском 
рату, учествовао је хор Музичке 
школе „Корнелије Станковић“ 
под руководством диригентице 
Милене Раденовић и професорке 
Мирјане Мијалковић, као и ре ци
татори секције Књижевне омла
дине Прокупља која ради у ок виру 
Дома културе.

Стихове Владислава Петковића 
Диса „Међ својима“ казивала је 
Вера Булајић, ученица 5. разреда 
ОШ „Никодије Стојановић Тат
ко“. Део „Поносне песме“ Добри
це Ерића говорио је  Павле 
Ран  ђе  ловић, ученик 1. разреда Ги

м  на  зије, а стихове „Бој на Мо ра
ву“, Михајла Јанковића, посве ћене 
српским јунацима из 1915. године, 
говорила је Нада Кова чевић, 
ученица 5. разреда ОШ „Ни  кодије 
Стојановић Татко“.

Љ.М.

Обележан Дан ослобо�еœа Прокупšа у Првом светском рату

Почаст храбрости и патриотизму
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A К Т У Е Л Н О

9. октобра 2024.

Полагањем венаца на спомен 
обележје палим борцима у Наро
дноослободилачком рату од 1941. 
до 1945. године, у Прокупљу је 
данас обележен 9. октобар, дан 
када је град ослобођен у Другом 
светском рату. Тог дана 1941. 
го дине, партизани из Топлице 
орга низовали су напад на Про
купље, како би ослободили зато
чене родољубе. Овом акцијом 
Топличани су још једном показали 
храброст и слободољубље народа 
овог краја, јер се тада готово 
нико у поробљеној Европи, није 
супротставио немачкој сили.

Тим поводом код споменика 
ослободиоцима, окупљенима се 
обратио градоначелник Прокупља 
Мирослав Антовић.

– Поштовани припадници 
Во   јске и полиције, поштовани 
пре дставници СУБНОРАа и 
других борачких организација, 
драги ђаци основних и средњих 
школа, грађани Прокупља. Данас, 
83 године након тог 9. октобра 
1941. године, са поносом се се
ћамо топличких хероја, који су 
храбро устали против окупатора 
и Прокупљу удахнули слободу, 
када је цела Европа дрхтала под 
фа шистичком чизмом, рекао је 
градоначелник Антовић.

Он је навео да је споменик 
па  лим Топличанима у Другом 
светском рату сведочанство и 
почаст херојским синовима, који 

су у крвавим сукобима од 1941. до 
1944. године, бранили част своје 
земље и дали своју младост за 
најсветлији циљ, за слободу.

– Борба против вишеструко 
надмоћнијег непријатеља се во
ди  ла пуне четири године. За сло
боду, тај светли симбол српског 
народа, који иде упоредо са 
њим кроз све векове постојања 
наше отаџбине. Зато са поносом 

можемо да кажемо, да нема ме
ста ни дана у години да неки 
део Топлице нема сећање на по
беду и битку за слободу. Ми, 
са захвалношћу што живимо у 
слободи, обележавамо те дане и 
датуме, певамо и причамо о њима, 
чувајући тако у нашим срцима 
дивхероје. Храброст и жртвовање 
наших предака у Другом светском 
рату нису били узалудни. Они су 

се изборили за слободу, дали нам 
отаџбину да је чувамо и преда
мо новим генерацијама, бољу, 
успешнију и увек слободну, 
истакао је градоначелник Проку
пља Антовић.

Он је нагласио да се рат завршио 
победом слободарских снага, а да 
је резултат наша слобода, мир и 
наша захвалност прецима, који 
су најбоље знали колико је висока 

цена слободе и како је њена вред
ност немерљива.

– Топлица је током Другог 
светског рата дала 20 народних 
хе роја, а ми, памтећи њихово ју
на штво и негујући сећање на 
народноослободилачку борбу, за 
будућа поколења, градимо бољи 
живот у слободарској Топлици. 
Чувајући сећање на њих градимо 
вечне споменике, нагласио је 
градоначелник Прокупља Миро
слав Антовић.

Он је подвукао да сматра, да је 
Прокупље и цела Топлица данас 
боље место за живот, чему је 
допринео, пре свега, одговоран и 
домаћински однос према раду.

– Руководство Града Прокупља 
уложило је велики напор, уз не
себичну подршку председника 
Републике и целог руководства 
наше земље, да се наш крај развија 
и напредује на свим пољима, што 
отвара нове могућности за све 
наше грађане. Још једном ве
лико хвала херојима и борцима 
за слободу, а наш заједнички за
датак је да сви заједно са још 
више снаге и ентузијазма градимо 
нашу Топлицу и Прокупље, по
д ву као је градоначелник Про
купља Мирослав Антовић, обра
ћајући се присутнима испред 
споменика ослободиоцима у 
Наро   дноослободилачком рату од 
1941. до 1945. године.

У програму обележавања овог 
значајног историјског датума 
уче ствовали су и хор Музичке 

шко ле „Корнелије Станковић“ 
и чланови Књижевне омладине 
Прокупља. Павле Ранђеловић је 
говорио стихове „Вечној Сер
бији“ Јована Дучића, а Ивана 
Ђур ковић „Крваву бајку“, која 
је обележила Други светски рат, 
као најмрачнији сценарио српске 
историје.

Л.С.

Обележен Дан ослобо�еœа Прокупšа у Другом светском рату

Одата почаст херојским синовима
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A К Т У Е Л Н О

11. новембра 2024.

Уз највеће државне почасти, 
интонирањем химне и полагањем 
венаца пијетета, на споменик 
јунацима ,,Гвозденог пука”, нај
одликованије јединице Српске 
војске, у Прокупљу је свечано обе
лежен 11. новембар, Дан при мирја 
у Првом светском рату.

Венце су положиле и одале 
по част погинулим јунацима де
ле  гације Војске Србије, Града 
Прокупља и представници удру
же ња за неговање традиција осло
бодилачких ратова Србије.

Поздрављајући присутне пред 
спомеником ,,Гвозденом пу
ку”, градоначелник Прокупља 
Мирослав Антовић је рекао, да 
су јунаци Другог пешадијског 
пука „Књаз Михаило“, због своје 
храбрости у српској истори огра
фији остали упамћени као лег е
ндарни „Гвоздени пук“.

– Обележавањем оваквих зна 
чајних јубилеја, на овоме ме сту, 
сачуваћемо од заборава успо ме
ну на наше славне претке, под
сећајући се на жртве, које су 
они поднели за време ослобо
дилачких ратова од 1912. до 1918. 
године. Овај датум подсећа на 
дан када су 11. новембра 1918. 
године, у железничком вагону у 
Компијену, Силе Антанте пот
писале примирје са Немачком 
и тиме окончале Први светски 
рат, до тада највећи ратни су
коб у историји човечанства, који 
је зато и назван Великим ратом. 
Краљевина Србија се као чла
ница Сила Антанте нашла на 
страни победника, додао је градо
начелник Антовић.

Он је подсетио да из Топлице 
у овај рат нису кренули само 
војници „Гвозденог пука“, већ су 
многи били мобилисани и у Дру
гом прекобројном пуку, који је 
један од наjзаслужнијих пукова 
за величанствену победу српске 
војске на Церу, прву победу 
Савезника у Првом светском рату.

– Топличани су учествовали 
у свим највећим биткама овога 
рата, на Церу, Дрини, Колубари. 
За време Колубарске битке „Гвоз
дени пук“ је био заштитница 
Мо равске дивизије. У овој бици 
у јуришу је погинуо командант 
пука, пуковник Миливоје Стоја
новић–Брка, а њему у част је 
ком позитор Станислав Бинички 
посветио композицију „Марш на 
Дрину“. Током повлачења српске 
војске 1915. године „Гвоздени 
пук“ је штитио одступницу Вр
ховној команди и био последња 
јединица, која је напустила тери
торију Краљевине Србије. Пук је 

учествовао у пробоју Солунског 
фронта и борбама за коначно 
ослобођење Србије 1918. године, 
а средином децембра исте године, 
повучен је из Војводине у Београд, 
где је до 5. маја 1920. године 

(демобилизације) био почасна 
јединица, која је обезбеђивала 
Двор, Народну скупштину и 
Министарства. Након демо били
зације, по жељи регента Алек

сандра Карађорђевића, за стални 
гарнизон Другог пешадијског 
пука „Књаз Михаило“ одређен 
је Београд, истакао је Антовић, 
говорећи о најодликованијем пуку 
српске војске.

Како је овом приликом навео 
,,Гвоздени пук” је за своје заслуге 
у ослободилачким ратовима, 
награђен највишим војничким 
одликовањима, од чега је сва

како најзначајније војничко одли
ковање ,,Карађорђева звезда са 
мачевима”.

– Топлица се поноси са 229 
но силаца ,,Карађорђеве звезде 
са мачевима” од чега су њих 41 
двоструки носиоци, а капетан 
Љубомир Којовић из Коњарника 
је троструки носилац. Оно по чему 
је овај пук још био јединствен 
су две хероине, Милунка Савић 
и Флора Сендс, једине жене 
носиоци ,,Карађорђеве звезде 
са мачевима”. Ратна застава Пу
ка једна од најодликованијих за
става у српској војсци. Не смемо 
заборавити ни једини устанак, 
који је подигнут на територији, 
коју су окупирале Централне силе 
за време Првог светског рата – 
Топлички устанак из 1917. године, 
нагласио је градоначелник.

Он је данас, пред спомеником 
,,Гвозденом пуку” поручио, да 
као потомци јунака, који се нису 
плашили ниједног завојевача, зејд
ничким снагама морамо, путем 
економског развоја, да отварамо 
нове фабрике, да уредимо школе 
и болнице, да обезбедимо да нам 
се деца рађају, расту, школују и 
раде у миру.

– Морамо да градимо путеве, 
који ће Прокупље и Топлицу, 
повезивати са светом и да пока
жемо да су овде најдубљи корени 
цивилизацијских вредности, на 
којима се гради савремено дру
штво. Победама се поносимо, 
али жртве не смемо заборавити, 
јер су их дали српски хероји, 
увек бранећи своје и никад не 
освајајући туђе. Залуд све зас луге 
и пожртвовање наших преда
ка у рату, ако их се стидимо 
или заборавимо у миру. Нема 
све т ле будућности без осврта 
и поштовања прошлости. Бу
дућ ност Србије и Топлице је 
истка на славом, храброшћу, по
жртвовањем, слободарским ду
хом… свим оним вредностима, 
којима само можемо да се по
но симо. Многи ће рећи да се од 
прошлости не живи, али како 
се односимо према прошлости, 
такву ћемо будућност створити, 
закључио је и поручио градо
на челник Прокупља Мирослав 
Антовић, говорећи на Дан при
мирја 2024. године пред споме
ником ,,Гвозденом пуку” у Про
купљу.

У програму обележавања овог 
важног и значајног историјског 
датума учествовали су и хор Му
зичке школе ,,Коенелије Стан
ковић” и рецитатори, чланови 
Књижевне омладине Прокупља 
Вера Булајић, Павле Аранђеловић 
и Ивана Ђурковић.                    

Л.С.

У Прокупšу обележен Дан примир¼а у Првом светском рату

Дан сећања и поштовања свих родољуба
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A К Т У Е Л Н О

19. новембар 2024.

Потпредседница Владе Репу
блике Србије и министарка заштите 
животне средине Ирена Вујовић 
данас је у Прокупљу обишла радове 
на санацији несанитарне депоније 
„Дунек“, где су у току завршни ра
дови на реализацији прве фазе овог 
пројекта.

Министарка Вујовић је заједно 
са градоначелником Прокупља 
Мирославом Антовићем, начел
ни ком Топличког управног ок руга 
Златаном Миљковићем и чла но
ви ма градског руководства оби
шла радове који теку планира ном 
динамиком.

– Данас сам изузетно задовољна 
што сам овде у Прокупљу и што 
могу да видим да се радови од
вијају изузетно добро и брзо, по 
планираној динамици. Када сам 
на овом месту била у марту и 
када смо донели одлуку да сани
рамо ову депонију, нисмо ни би
ли свесни колика је количина 
ов де наталоженог отпада који се 
овде неправилно одлагао скоро 
30 година. Пре свега, желим да се 
захвалим градоначелнику Про
купља што је препознао потребе 
грађана, што је имао снаге и воље 
да ову локацију у центру града, на 
самој обали реке Топлице, напокон 
санирамо и рекултивишемо у 
потпуности, изјавила је министарка 
заштите животне средине Ирена 
Вујовић.

Како истиче, ради се о локацији 
од 11,5 хектара, где се тренутно 
одвијају завршни радови прве фазе 
који обухватају санацију површине 
од 5 хектара и чији се завршетак 
очекује 15. децембра. Према речима 
министарке, одмах у новој години 
радови ће бити настављени, како 
би укупна површина од скоро 12 
хектара била комплетно санирана 
и уређена.

– Ово ће бити зелена оаза вашег 
града. Након завршетка санације 
предстоји садња траве, а онда ћемо 
у договору са грађанима видети 
како најбоље да ову локацију при
ведемо намени, да она буде на ра
дост свима. Ово је прави пример 
како затварамо несанитарне депо
није широм Србије, тамо где има 
услова и ово није једина. Затворили 
смо несанитарне депоније у Руми, 

Пожеги, у Зрењанину, сада у Про
купљу, а има их још доста које ћемо 
санирати наредне године, каже 
министарка Вујовић и истиче да је 
ове године знатно више средстава у 
буџету издвојено за ту намену.

– Изузетно је важно што Про
купље има добру сарадњу са Ре
гионалним центром у Лесковцу, 
где се свакодневно одвози отпад 
и надам се да ћемо у наредном 

периоду успети да успоставимо 
систем управљања отпадом у 
целој Србији. Најважније је што 
имамо довољно средстава у буџету 
за ову намену, како за затварање 
несанитарних депонија, тако и 
за изградњу нових постројења 
и регионалних центара. Морам 
да напоменем да је буџет за 
2025. годину значајно већи у 
односу на претходну годину. Ра
сполажемо са износом од око 23 
милијарде динара и трудићемо се 
да заједнички са руководствима 
јединица локалних самоуправа 
широм Србије и са грађанима, ова 
средства потрошимо за решавање 
вишедеценијских проблема који 
треба да буду прошлост у Ре
публици Србији, нагласила је ми
ни  старка Вујовић.

Градоначелник Прокупља Миро
слав Антовић је изразио захвалност 
министарки на данашњој посети 
током које је обишла градилиште.

– Желим да се захвалим мини
старки и Министарству заштите 
животне средине на препознавању 
и решавању нашег вишедеценијског 
проблема. Несанитарна депонија у 
самом центру града је деценијама 
стварала проблеме граду и гра
ђанима Прокупља, а сада је у току 
ре шавање тих проблема. Прва 
фа за радова којом је обухваћена 
површина од 5 хектара, биће 
завр шена за десетак дана, потом 
следи обезбеђивање финансијских 
средстава од стране локалне само
управе за наставак радова, ра
списивање конкурса од стране 
министарства, што нас полако 
уводи у другу фазу и завршетак 
решавања вишедеценијског про
блема, што ће за наше грађане 
имати вишеструки значај, казао је 
градоначелник Прокупља Миро
слав Антовић.

Љ.М.

Решаваœе вишедецени¼ског проблема у Прокупšу

Министарка Вујовић обишла радове на  
санацији депоније „Дунек“

17. октобра 2024.

У циљу подизања еколошке 
свести, Град Прокупље и По
љо привредна школа „Радош Јо
вановић Сеља“, организовали 
су акцију чишћења депонија и 
уређења простора око чесама на 
Белом Камену и Видовачи. Око 
40так ученика ове средње школе, 
њени професори и члан Градског 
већа задужен за ресор екологије 

Предраг Тасић, санирали су по
стојеће депоније и очистили про
стор, учинивши га лепшим и кори
снијим.

– Ова акција је од изузетног 
зна чаја, пре свега за ове младе 
љу  де, који су били део ње. Они 
ће поделити утиске са својим 
другарима и подстаћи их да о 
својој околини мисле као о свом 
дворишту. То значи да су обе 
ствари подједнако важне, јер су 

обе животна средина, у којој жи
вимо и дишемо, рекао је члан 
Градског већа Града Прокупља 
Предраг Тасић.

Ученике је посебно обрадовала 
посета Астрономској станици на 
планини Видојевица, где је по 
стављен највећи телескоп у ре
гиону, назван по чувеном науч нику 
Милутину Миланковићу.

Овом приликом Тасић је апело
вао на своје суграђане да смеће 

одлажу у судовима предвиђеним 
за ту намену, јер ће на тај начин 
помоћи да нам град и околина 
буду лепше и здравије место за 
живот. Он је позвао Прокупчане 
да се убудуће придруже акцијама, 
које ће организовати локална 
самоуправа, како би сваки део 
нашег града учинили уређеним 
местом, које одише чистоћом.

Л.С.

У акци¼и за чисти¼у и здрави¼у животну околину 

Уређен простор на Белом Камену и Видовачи
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

А К Т У Е Л Н О

У организаци¼и Црвеног крста Прокупšе

Обележен Светски дан борбе против сиромаштва
18. октобра 2024.

Поводом обележавања Свет 
ског дана борбе против сиро ма
штва, 17. октобра, Црвени крст 
Прокупље организовао је низ 
актив ности, под слоганом „Окон
чање социјалног и институ ц ио
нал ног малтретирања, зајед ни чко 
деловање за праведно, ми рно и 
инклузивно друштво“.

– У сарадњи са локалном са
мо   управом и у присуству пред
став ника Града Прокупља, акцију 
по деле појачаног дневног оброка 
организовали смо у Народној ку
хињи, где је за свих 300 корисника, 
поред комплетног куваног оброка, 
обезбеђено још додатних артикала 
хране у виду месних прерађевина 
и сланих пецива. Поред тога, 110 
породица, корисника Народне 
ку хиње, добило је помоћ у одећи, 
обући и дечијим играчкама, при  
куљеним у Дечијој недељи, ка
за ла је секретар Црвеног крста 
Прокупље, Тијана Гвозденовић.

Како додаје, акцији се прикљу
чила и Поливалентна служба До

ма здравља, која је за кориснике 
На родне кухиње омогућила пре
вен  тивни преглед, мерењем кр
вног притиска и вредност шећера 
у крви.

Народна кухиња у Прокупљу ра
ди од 2006. године и свако дневно, 
осим викендом, обе збе ђује кувани 
оброк за 300 ко   ри сни ка, на основу 

списка Цен тра за социјални рад. 
Основне на мир нице за припрему 
оброка обез беђује Министарство 
за рад, за по шљавање, борачка и со
ци јална питања Републике Србије, 
локална самоуправа у окви ру про 
јекта „Народна кухиња и со цијална 
делатност“, као и број ни до натори.                                          

                                                    Љ.М.

19. новембра 2024.
 

Град Прокупље расписао је Јавни 
позив енергетски угроженим 
купцима за суфинансирање мера 
енергетске санације породичних 
кућа и станова на територији 

града Прокупља за 2024. годину.
Мере енергетске санације спро

воде се кроз сарадњу са при в
редним субјектима који се баве 
производњом, услугама и радо вима 
на енергетској санацији стамбених 
објеката грађана који имају статус 

енергетски угро же них купаца на 
територији гра да Прокупља и 
имају за циљ уна пређење енергетске 
ефика сности њихових стамбених 
обје  ката. Укупнa бесповратна 
сред  ства које град заједно са сред
ствима Министарства ру дар

ства и енергетике додељује путем 
овог позива износе 2.625.000,00 
динара. По овом јав ном позиву, 
кофинансирање је по финансијском 
моделу: по 45% Министарство и 
Град Прокупље и 10% социјално 
угрожени грађани.

25. октобра 2024.

У циљу подизања еколошке 
све с ти код својих грађана, Град 
Прокупље је организовао још јед
ну акцију чишћења и уређења, 
ово га пута у селу Мала Плана. На 
че лу ове значајне акције био град
ски већник за екологију Пред раг 
Тасић и координатор тима за еко
логију Јасмина Мар јановић.

– Ученици Основне школе „Све
тислав Мирковић Ненад“, њих 
24оро, најважнији су актери ове 
важне акције. Заједно смо очистили 
центар села Мала Плана, тачније 
простор око игралишта, амбуланте, 
поште и део школског дворишта, 
рекао је већник Тасић и додао да 

су ученици старијих раз  реда ове 
школе, показали како тре ба бринути 
о својој околини, која треба да буде, 
пре свега чиста, да би била здрава.

Према његовим речима, они су 
пример свима осталима како тре 
?ба бринути о простору у коме 
проводимо већи део дана, јер ћемо 
са мо тако и живети здравије.

– У овој акцији је сакупљено два 
џака лименки, које ће се реци кли
рати, а смеће је одложено у локалне 
контејнере, које ће у то ку дана пре
узети предузеће за одлагање смећа, 
истакао је већник Тасић.

Сви заједно су позвали све 
гра       ђане Топлице да очисте своје 
окру  жење и допринесу здравијој 
и лепшој животној средини.   Л.С.

Jавни позив енергетски угроженим купцима 

Ученици у Мало¼ Плани очистили сво¼е окружеœе

Суфинансирање енергетске санације породичних 
кућа и станова

За здравију и лепшу средину
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh
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17. октобра 2024.
 

Град Прокупље добио је донацију 
Амбасаде Сједињених Америчких 
Држава, Канцеларије за сарадњу 
у области одбране у Београду, 
намењену изградњи нове Основне 
школе „Свети Сава“ коју похађају 
деца са сметњама у развоју.

Меморандум о сарадњи ов ог 
пројекта чија је вредност 999.000,00 
америчких долара, потписао је гра
доначелник Проку пља Мирослав 
Антовић и шеф Канцеларије за са
радњу у области одбране у Амбаса
ди САД, Daniel O’Connor.

Свечаном потписивању уговора 
присуствовали су начелник Топ
личког управног округа Златан 
Миљковић, председник Клуба 
српскоамеричког пријатељства 
др Драган Милић, представници 
Града Прокупља и сарадници на 
реализацији овог пројекта.

Градоначелник Прокупља Ми        
рослав Антовић је изразио захвал
ност на овој вредној до на цији која 
је у наш град до шла захваљујући 
сарадњи са Аме      ричком амбасадом 
и рекао да ће нова школска згра
да би ти свремани објекат са свим 
пра тећим садржајима за децу са 
посебним потребама.

– Град Прокупље ће у што кра
ћем року омогућити добијање свих 
потребних дозвола, као и стручни 
надзор, како би се током пролећа 
већ кренуло у изградњу. Извођач 

радова је изабран, та ко да очеку
јемо да ће радови по     чети током 
пролећа и да ће деца за око две го
дине похађати наставу и боравак у 
новој, са вре        меној школској згради, 
рекао је градоначелник Прокупља 
Ми ро слав Антовић.

Начелник Топличког управног 
округа Златан Миљковић је на
гласио да је ово највећа донација 
америчке амбасаде захваљујући 
сарадњи са Клубом српскоаме  ри  
чког пријатељства на чи јем је челу 
др Драган Милић, ве лики прија
тељ Прокупља и Про купчана.

– Данас је веома значајан дан за 
наш град, јер ова донација мно
го ће значити за децу, родитеље и 

наставнике који ће у новој шко ли 
имати савремене услове за обра
зовање. Канцеларија за са  радњу у 
области одрбране при Амбасади 
САД је највећу донацију упутила у 
наш град, онима којима је и најпо
требинија, а то су деца из осетљи
ве категорије, казао је Миљковић и 
изразио наду да ће и убудуће бити 
још сличних донација за наш град.

Др Драган Милић, председник 
Клуба српскоамеричког прија 
тељства, истиче да је изузетно сре
ћан што је ова дугогодишња идеја 
остварена и то баш у граду из којег 
потиче и за који је веома везан.

– Радујем се што је донација до
шла тамо где је најпотребнија, деци 

са посебним потребама, којима ће 
бити обезбеђени много квалитет
нији услови за развој и образова
ње. Ово је највећа до на  ција аме
ричке Канцеларије за сарадњу у 
области одбране и није прва која је 
дошла у Прокупље. Исти донатор 
је 2012. године омогућио изградњу 
дечијег вртића у Прокупљу, а ка
сније поклонио два возила Граду 
Прокупљу за потребе Здравстве
ног центра односно Патронажне 
службе и здравствене услуге не
уролошким пацијентима, казао 
је др Милић и додао да ће будућа 
успешна са радња обезбедити реа
лизацију још нових пројеката.

Шеф Канцеларије за сарадњу у 
области одбране у Београду амба
саде САД, Daniel O’Connor је ре
као да је ова донација веома вред
на, јер је намењена деци којима су 
итекако потребни ква  литетнији 
услови за живот и из разио задо
вољство што његова Канцеларија 
има могућност да помаже нашем 
граду. Поменуо је и раније дона
ције нашем граду и истакао да је 
у њему фасциниран срдачношћу, 
гостопримством и топлином људи 
који су га до чекали. Такође додаје 
да ће им бити задовољство да и 
амерички амбасадор дође и при
суствује полагању камена темељца 
за из градњу школе.

Љ.М.

Донаци¼а Амбасаде С¼едиœених Америчких Држава

За изградњу школе „Свети Сава“ милион долара

11. октобра 2024.

Градоначелник Прокупља Ми
рослав Антовић и начелница 
Гра д ске управе Невена Јовић, са 
сарадницима, дочекали су ма ли  
шане Предшколске установе „Не
вен“ на традиционалном пријему 
који је уприличен у Сва чаној сали 
Градске куће по водом обележава
ња Дечије не деље.

– У оквиру Дечије недеље и број

них активности органи зо ваних за 
наше најмлађе суграђане, данас су 
наши гости предшколци, што је 
била пракса и претходних година, 
а наставиће се и убудуће. Деца су 
данас приликом посете Градској 
кући имала прилику да сазнају 
како изгледа један радни дан гра
доначелника, начел нице Градске 
управе и њихових најближих са
радника, казао је градоначелник 
Прокупља Ми  ро слав Антовић и 

истакао да Град Прокупље велику 
пажњу посвећује деци и млади
ма, обез беђивању свих услова за 
одр астање и образовање и да ће 
на  ставити у том правцу. Локална 
самоуправа се залаже да сва деца 
имају лепо, срећно детињство, 
лепе вртиће, школе и могућност 
за развој, јер млади су будућност 
нашег града.

Малишани су имали прилику 
да питају градоначелника све што 

их занима, али су и одговарали на 
постављена питања. Дан у Град
ској кући малишани су улепшали 
својим грајом, рецитацијама, а 
показали су и шта су научили о 
рециклажи.

И као и сваке године проку
пачки предшколци даривали су 
градоначелника пригодним по
клоном, али су и понели по клоне 
које су од њега добили.

Љ.М.

У оквиру Дечи¼е недеšе 

Градоначелник приредио пријем за предшколце
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

О Б Р А З О В А Њ Е

10. октобра 2024.

У оквиру Дечије недеље, по
лазници Предшколске установе 
„Невен“, традиционално су уче
ствовали у „Шареном кросу“, где 
су сви заједно били победници, јер 
су слободно време искористили на 
квалитетан начин.

– Иако у овом нашем кросу има 
победника и оних који то нису, ми 
волимо да кажемо да су сви били 
најбржи и да су сви победили. 
Циљ овог кроса јесте да деца буду 
активна на отвореном, да разви
ју такмичарски дух и да науче да 
примерено и коректно поднесу и 
пораз и победу, рекла је директор
ка Предшколске установе „Невен“ 

Весна Јовановић и додала да је из
над свега битно дружење.

Она је истакла да се рекреаци
јом путем активног одмора утиче 
на здравствено стање, подизање 
опште радне и физичке кондици
је, на побољшање телесних спо
собности, а такође и на психичка 
стања, као и то да рекреација има 
значајну улогу у савременом начи
ну живота.

Полазници Предшколске уста
нове „Невен“, у оквиру Дечије 
недеље организoвали су Дан за 
доброту, када су сакупили одећу, 
обућу и играчке за своје другаре, 
а оно што је преостало однели су 
у прокупачки Црвени крст.

Л.С.

10. октобра 2024.

Град Прокупље је за своје нај
млађе суграђане, полазнике Пре
школске установе „Невен“, обез
бедио поклон, у виду дечијих 
представа. Реч је о представама 
„У цара Тројана козије уши“ и „У 
свету бајке“, позоришних глумаца 
из Београда.

Ово је врло леп поклон за сву 
нашу децу. Драго нам је да ло
кална самоуправа брине о својим 
најмлађим становницима. Ова 
„Дечија недеља“ је још посебнија 
и лепша, јер сви заједно имамо 
прилику да угостимо позориште 
у нашој установи. Представе су 
одгледала деца из свих објеката, 
а одржане су у објекту „Радост“ 
и „Бамби“, истакла је директорка 

Предшколске установе „Невен“ 
Весна Јовановић.

Она је додала да је у оквиру „Де
чије недеље“, полазнике у објекту 
„Радост“, посетила и специјали
ста дечије стоматологије Дома 
здравља у Прокупљу, др Славица 
Каличанин. Она је са децом разго
варала о важности оралне хигије
не, а сва деца су дошла на преглед 
и отворени су им картони у Дому 
здравља.

Овогодишња „Дечија недеља“, 
која се одвија под слоганом „Ја 
сам дете имам плантолеранција 
и љубав сваки дан“, завршава се 
сутра у 10 часова. Тада ће децу, 
која похађају годину пред полазак 
у школу, угостити градоначелник 
Прокупља у Градској кући.

Л.С.

7. октобра 2024.

Предшколска установа „Невен“ 
је у оквиру својих активности 
поводом обележавања „Дечије 
недеље“, организовала осликава
ње платоа у центру града, на Тргу 
Топличких јунака.

Ова традиционална манифеста
ција окупила је старију групу деце, 
која се сваке године на овом истом 
месту друже са својим васпитачи
ма и грађанима Прокупља.

Под слоганом „Дан за дечије 
стваралаштво“, предшколци су 
имали прилику да покажу креа
тивност, да искажу машту и та
ленат и да пошаљу поруке свој 
деци света, која на сличан начин 
учествују у обележавању „Дечије 
недеље“.

На осликаном прокупачком 
тргу, малишани су оставили моти

ве љубави, слоге, доброте, мира, 
на сликани веселим бојама, баш 

као што је и разиграна и разнобој
на дечија машта.

Љ.М.

У оквиру „Дечи¼е недеšе“

Град Прокупšе поклонио представе полазницима Предшколске установе „Невен“

У оквиру „Дечи¼е недеšе“

„Шарени крос“ и Дан за доброту

На радост најмлађих Прокупчана

Предшколци осликали градски трг 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

О Б Р А З О В А Њ Е

2. октобра 2024.

У организацији прокупачког 
Дома културе, у оквиру овогоди
шње „Дечије недеље“, одржан је 
књижевни сусрет песника са прва
цима, у знак њихове добродошли
це у свет слова, бројки и књига. На 
почетку овог програма, прваци су 

имали прилику да чују песму „Дуг 
Топлици“, која представља својевр
сну химну нашег краја и изводи се 
на фестивалу „Федес“.

Децу су својим стиховима нај
пре поздравили песници Биљана 
Станојевић и Драган Маринковић 
Драма, који је говорио и о часопи
су за децу „Табла“.

– Њега можете читати на ин
тернету и у њему објављивати у 
наредним годинама, када будете 
заволели писање, рекао је овај пе
сник првацима.

Њима се представила и до
бро позната песникиња из Ниша 
Миња Илијева и својим песмама 
им пожелела срећне и безбрижне 

дане у школи. На велико задовољ
ство присутне деце наступио је и 
мађионичар Вића из кафића, који 
је био магичан и изазвао је бурне 
реакције и одушевљење првака у 
публици.

Л.С.

5. октобра 2024.

У прокупачком Дому културе, 
др педагошкокомуниколошких 
наука Марија Ранђеловић, одржа
ла је трибину на тему вршњачког 
насиља, о томе како га препозна
ти и деловати. Трибини су при
суствовали запослени у здрав
ственим установама, школама, 
обдаништима, локалним самоу
правама, односно у установама и 
организацијама, које су у свакод
невном раду у контакту са децом.

– У интересу је локалне самоу
праве да схватимо које су то наше 
ингеренције и шта је то што чи
нимо када је реч о спречавању 
вршњачког насиља, о спречавању 
запостављања и занемаривања 
деце и младих. С обзиром на то да 
је суштина настанка вршњачког 
насиља управо у занемаривању, 
дакле не чини неко дете насиље 
над другим дететом, ако тај обра
зац понашања није негде усвојио. 
Можемо да препознамо да је реч 
о неком виду злостављања или за

немаривања и да је тај начин ко
муникације пренет на вршњачку 
групу и вршњачку интеракцију. У 
том смислу је врло важно да про
светни радници при дијагностици 
знају шта је злостављање, а шта 
занемаривање, како да у датом 
тренутку одреагују и када је „лоп

та“ заправо у њиховом домету, а 
када и како иде према неком дру
гом, рекла је између осталог гово
рећи о овој веома осетљивој теми 
др Ранђеловић.

Како је навела трибини при
суствују просветни, социјални, 
здравствени и медијски радници, 

као и истакнути појединци, да би 
се видело и схватило шта је чији 
посао, када то треба да реагујемо 
и коме се обраћамо.

– Треба да знамо да смо сви овде 
тим, да нисмо супротстављени 
једни другима, да само заједнич
ким снагама и мултисекторским 
приступом неки проблем може да 
се предупреди или ако се не пре
дупреди, да се касније реши, на
гласила је др Марија Ранђеловић.

Учесници ове трибине имали 
су прилику да виде и филм о вр
шњачком насиљу, а потом и раз
говарају о својим искуствима у 
одређеним ситуација где је било 
вршњачког насиља, као и о томе 
на које начине би се могло утица
ти да га што мање буде, али и ка
кве то превентивне методе треба 
употребити да до њега, ако је мо
гуће, уопште не дође.

Трибина је одржана у организа
цији Града Прокупља.

Л.С.

13. новембра 2024.

Ученици Музичке школе ,,Кор
нелије Станковић” са својим про
фесорима, одржали су концерт у 
Дому културе, којим су обележили 
Дан школе. 

– На концерту су се представи
ли ученици у дуетима и мањим 
групама, а извели су дела из нај
плодоносније епохе, епохе роман
тизма, у коме је живео и стварао 
први српски школовани музи
чарКорнелије Станковић, по ком 
Музичка школа у Прокупљу,  по
носно носи име, рекао је директор 
Музичке школе „Корнелије Стан
ковић“ Владимир Дробњак.

Он је додао да је на концерту на
ступило 85 ђака, извођача, а пре 

тога, у холу Дома културе, Ђачки 
парламент организовао је малу 
продајну изложбу, а сва сакупљена 
средства су наменили НУРДОРу.

Ова школа је надалеко чувена 
по својим талентованим ђацима и 
наградама, које освајају на готово 
свим такмичењима на којима насту
пају. До нових такмичења, од којих 
нека већ почињу у децембру, вече
рас су сви који су били на концерт 
уживали, сасвим сигурно, као и ра
нијих година у одличном програму, 
који су за своју публику припреми
ли ови талентовани и вредни ђаци.

У матичној школи у Прокупљу 
и издвојеним одељењима општина 
Топличког управног округа школу 
похађа око 450 ученика.    

       Л.С.

Песници за прваке у „Дечи¼о¼ недеšи“

У организаци¼и Града Прокупšа

Концертом обележава¼у Дан школе

Добродошли у свет књига

Заједничким снагама у акцији спречавања 
вршњачког насиља

Свечаност којој се сви радују
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

16. октобра 2024.

На велику радост најмлађих 
Прокупчана,  у Дому културе је 
отворен Међународни фестивал 
позоришта за децу и омладину 
„Лектирићи екс ју фест“.

Фестивал је отворила Сена Ми
лосављевић ученица 3. разреда 
Основне школе „Душко Радовић“ 
из Ниша, неко ко попут њених дру
гара из публике, такође воли позо
риште и глуму. Она је поздравила 
пријатеље позоришта и другаре из 
Плесне дружине „Сунце“, који су 
наступили на отварању фестивала.

Публику у Дому културе, уче
нике трећег и четвртог разреда 
прокупачке Основне школе „Ни
кодије Стојановић Татко“, у име 
организатора Народне библиоте
ке „Раде Драинац“, поздравио је и 
њен директор Драган Огњановић.

– Добродошла децо на још један 
фестивал у коме славимо глуму и 

позоришно стварање. Драго нам 
је да сте се одазвали нашем по
зиву и сигурни смо да ћете ужи
вати у представи наших гостију, 
Дечије сцене Културног центра 
из Петровца на Млави. „Вешти
ца на суду“ је представа, коју су 
они припремили за овај фестива
ла и за вас. Обећавамо још доста 
добрих представа и заказујемо 
дружења у прокупачком Дому 
културе, где ћемо наставити ову 
традиционалну мисију, која има 
за циљ промовисање књиге и чи
тања, истакао је Огњановић.

На овогодишњем, 12. по реду фе
стивалу, учествује шест представа 
позоришта из Петровца на Млави, 
Пожаревца, Смедеревске Паланке, 
Деспотовца, Сурдулице и Трстени
ка, а намењене су деци од првог до 
четвртог разреда основне школе.

Подршка Града Прокупља овом 
фестивалу није изостала ни ове 
године, што свакако потврђује 

чињеницу да локална самоуправа 
мисли на своје најмлађе суграђане 
и жели да им омогући, да у свом 
граду, виде квалитетне представе 
из целе Србије.

Следећу представу, под називом 
„Ко је сместио вуку“, у оквиру овог 
фестивала, играће глумци из По
жаревца у Куршумлији.

Л.С.

Представа „Вештица на суду“ отворила овогодишœе „Лектири�е“

Славимо глуму и позоришно стварање

11. октобра 2024.

У Народном музеју Топлице, 
одржано је предавање на тему 
„Србија какву нисте видели 3Д 
Србија“, на коме су говорили др 
Никола Стојановић са Електрон
ског факултета у Нишу и археолог 
и музејски саветник Јулка Кузма
новић Цветковић. Предавање су 
слушали ученици прокупачких 
школа, Основне школе „Ратко 
Павловић Ћићко“ и средње, Гим
назије.

Овом приликом смо деци омо
гућили да у виртуелној реалности 
виде манастир Манасију. Ми на 
факултету проучавамо техноло
гију и онда смо дошли на идеју 
да направимо сајт www.srbija3d.
rs. На том сајту можете да видите 
тренутно око 46 објеката, који су 
дигитализовани. Њих смо дигита
лизовали за виртуелну реалност 
и сада када ви ставите наочаре за 
виртуелну реалност, то је у ства
ри дигитална копија реалног ма
настира Манасија, можете да се 
крећете унутар манастира, као 
да сте тамо, истакао је др Никола 
Стојановић, упућујући смернице 
ученицима, који су хтели да про
бају како изгледа шетати са вирту
елним наочарима. 

Она је додала да је Сајт 3д Ср
бије врло приступачан и да може 
да му се приступи и са телефона, 
не мора се скида посебна аплика
ција, што је прилика да се људи 

из целог света упознају са овим 
сајтом. Један од споменика који је 
дигитализован, а који се налази и 
на Метином сајту (сајту Фејсбука) 
јесте управо манастир Манасија.

Од млађих све почиње и њима 
треба да се објасни како се техно
логија користи и чему све може да 
послужи. Ово је била једна лепа 
прилика, деца су уживала и желе
ла су да пробају виртуелне наоча
ре, како би доживела виртуелну 
шетњу кроз простор, истакла је 
КузмановиЦветковић.

Интернет страница Србија 3Д, 
јесте резултат пројекта „Плат
форма за 3Д дигитализацију непо
кретних културних добара Србије, 
коју је реализовао Електронски 
факултет Универзитета у Нишу, уз 

подршку Министарства културе и 
информисања Републике Србије.

Циљ пројекта „Платформа за 
3Д дигитализацију непокретних 
културних добара Србије”, јесте 
да се архитектонско културно 
благо југоисточне Србије, учини 
доступним што широј, како дома
ћој, тако и међународној јавности. 
За ту намену планира се израда 
фотореалистичних 3Д модела 
објеката, веб страница пројекта и 
развијање веб апликација преко 
којих ће корисници бити у могућ
ности да се „крећу“ кроз дигита
лизоване објекте и да их гледају 
под различитим угловима.

По завршетку овог предавања, у 
оквиру „Дана европске баштине“, 
одржано је још једно, али на тему 

„Ризница храма Светог Великому
ченика Прокопија у Прокупљу. О 
томе су говорили свештеници Иг
њатије Ђорђевић и Далибор Ми
дић, а у програму је учествовао и 
црквени хор „Свети Прокопије“.

Како је тема овогодишње ма
нифестације „Рите, мреже, везе“, 
тако је део овог програма била и 
музејска радионица ученика дру
гог разреда Основне школе „Рат
ко Павловић Ћићко“, под нази
вом „Трагом прошлости“. У њој су 
најмлађи Прокупчани објаснили 
важност неких давних времена, 
која су оставила траг и из којих 
најбоље треба да памтимо.

Л.С.

Културно благо на са¼ту Срби¼а 3Д

Србија какву нисте видели
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

11. октобра 2024.

У Народном музеју Топлице, у 
оквиру „Дана европске баштине“, 
одржана је трибина под називом 
„Археологија у Топлици“, на ко
јој се говорило о проблемима и 
решењима у овој области истра
живања.

– Овом трибином смо желели, 
да прокупачкој јавности, предо
чимо резултате одељења за архе
ологију Народног музеја Топлице, 
у претходне четири године. Када 
смо свели резултате, дошли смо до 
импозантног броја, да смо за чети
ри године реализовали 25 разли
читих пројеката и истраживачке 
кампање. Од тога само на утврђе
њу Хисар 10 истраживачких кам
пања, рекла је виши кустос архео
лог Сања Црнобрња.

Анализирајући рад на археоло
шким истраживањима у Топлици, 
она је истакла да је веома важно 
кад саберете рад на једном месту, 
да сагледате проблеме и евентуал
на решења, за које треба наћи пут 
ка неком бољем систему заштите 
културне баштине у Топлици.

– Није довољно само истражи
вати, важно је штитити баштину, 
заштитити Хисар и Плочник, као 
и све друге локалитете, којима смо 

се ми бавили. Ту су и црква Свете 
Петке у Матарови, локалитет Вича 
и многи други, на којима је екипа 
прокупачког музеја вредно радила 
претходних година, додала је Цр
нобрња.

Како је навела, најактуелни
ји је Хисар и на њему се, према 

њеним речима, троши највише 
снаге и воље, али је интересант
но напоменути да је обновљен и 
пројекат Плочник у септембру 
месецу.

На трибини је речено да је На
родни музеј Србије определио но
вог руководиоца пројекта, а то је 
др Јелена Марковић.

– У септембру смо реализовали 
једну нову, почетну, прву кампању 
нових истраживања Плочника, са 
обиласком и локалитета и његове 

околине, прављењем стратегије за 
његово даље истраживање и ожи
вљавање после једне дуже паузе.
За следећу годину је планирана 
истраживачка кампања и то је део 

наше трибине данас. Причаћемо 
и о проблемима и решењима, да 
видимо на који начин ће Град, а 
на који надлежна министарства и 
сам музеј изнаћи најбоље решење 
за то, како да изгледа Архео парк 
и можда неки нови истраживачки 
центар са истраживачком лабара
торијом, јер наше идеје су велике 
и трудићемо се да их реализујемо, 
али без помоћи то неће бити мо
гуће, нагласила је археолог Сања 
Црнобрња.

На овој трибини је истакнуто 
и то да Народни музеј Топлице 
има успешну сарадњу са великим 
бројем научноистраживачких 
институција, у којима раде број
ни доктори наука, а један од њих  
је и коруководилац „Хисара“ др 
Дејан Вулић са Историјског ин
ститута Српске академије наука 
и уметности. Наглашено је да је 
од велике помоћи приликом ис
траживања на локалитету Плоч
ник  и докторанд из Куршумлије 
Милан Савић, као и биофизички 
антрополог, стручњак за скелете 
Драгица Стојковић, који дају ве
лики допринос томе да  списак 
пројекта, на којима ће се радити, 
буде још већи. 

Л.С.

18. октобар 2024.

Премијера представе „Груја 2“ 
у извођењу Драгана Боже Марја
новића, приредила је прокупачкој 
публици велико ужиување и смех 
до суза.

Глумац се овога пута предста
вио другим делом комедије „Гру
ја“, за коју је сценарио написао 
Зоран Мијаљевић.

Како каже, увек му је задовољ
ство да игра пред прокупачком 
публиком, са којом се дуго година 

познаје и оставарује блискост и 
добро разумевање.  Воли контакт 
са публиком, када је публика ак
тивна у представи и труди се да 
је од самог почетка укључи, што 
смо могли и да видимо на синоћ
ној премијери.

– Ово је наставак догодовштина 
главног лика Грује којег публика 
већ добро познаје. У првом делу 
он умишља да је умро, а уствари 
се испостави да је био код лека
ра. Некако га та докторска прича 
прати, јер се као мали наплашио 

доктора, и сада из једне безазле
не ситуације упада у невероватне 
приче које га уплаше, што пре или 
касније, може свакоме да се деси, 
објашњава глумац.

Како додаје, ово је још једна 
прича о нашем менталитету који 
је посебан, с једне стране, а са дру
ге стране, то је дијалект као украс 
свега, право наше благо.

– Публика то воли да чује, воли 
да се насмеје, поготово данас када 
нам је смех свима потребан више 
него икада. Увек је фалило смеха, 

али данас су таква времена када 
треба да се отргнемо од свих нега
тивности, од лоших мисли.

Прича је испричана са пуно ху
мора, обрта и сцена које код пу
блике изазивају смех до суза, али 
и туге, јер свако од нас може да 
се пронађе у Грујиним мислима и 
страху од смрти.

Ипак, преовладава хумор по 
којем је глумац препознатљив и 
омиљен прокупачкој публици.

Љ.М.

6. новембра 2024.

У прокупачком Дому култу
ре отворена је прва самостална 
изложба слика прокупачке умет
нице Љиљане Немањић, а љуби
тељи сликарства имали су при
лику да погледају око 30 дела ове 
сликарке.

Изложбу је отворила дугого
дишњи пријатељ и подршка овој 

уметници, дипл. економиста, љу
битељ сликарства и поштовалац 
стваралаштва ове сликарке, Би
љана Митић.

– На оваквим скуповима није 
много захвално причати, јер дела 
говоре више од речи, а наше око, 
само треба да процени зашто је 
вечерас овде. Ипак, лепо је дати 
један мали оквир Љиљаниног 
уметничког опуса. За посебну 

похвалу је то што је она успела да 
изађе из своје зоне комфорности 
и поред обавеза, које има, као и 
свака друга жена у кући, нашла 
је време да се духовно изрази, ре
кла је на отварању Митић и до
дала да човек не може да остане 
равнодушан када посматра њене 
слике.

Она је истакла да се на платни
ма ове уметнице налазе библијски 

митови, затим реални облици жи
вотиња,као и фигуре Бога, који јој 
је уствари водиља у раду и ства
ралаштву.

Ауторка се захвалила свим љу
битељима сликарства, који су до
шли у Дом културе да заједно са 
њом поделе тренутке отварања 
њене прве самосталне изложбе.

Л.С.

Трибина као део „Дана европске баштине“

Преми¼ера представе „Гру¼а 2“ 

Изложба слика прокупачке сликарке у Дому културе

Важно је заштитити баштину Топлице

Смех до суза

Надахнуће црпи у православљу
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

28. новембра 2024.

Представом „Упознај мог тату“ 
у продукцији „Како вам драго” 
у Дому културе отворен је Про
купачки фестивал комедије, који 
се по трећи пут одржава под по
кровитељством Града Прокупља, 
а први пут под тим именом.

У препуној сали Дома културе 
фестивал је отворио градоначел
ник Прокупља Мирослав Анто
вић, који је изразио задовољство 
што се ова манифестација већ 
трећу годину заредом одржава у 
Прокупљу и што полако постаје 
традиционална.

 – Драго ми је што ће наши гра
ђани имати прилику да уживају у 
комедијама које су на репертоару 
овогодишњег фестивала. Сада је 
ова манифестација добила свој 
прави назив, Прокупачки фести
вал комедије, који као и друге 
културне манифестације, финан
сијски подржава Град Прокупље, 

рекао је градоначелник Прокупља 
Мирослав Антовић и захвалио по
кретачу овог фестивала, глумцу 
Предрагу Котуру који је пре три 
године основао ову манифестаци
ју и даље улаже труд да она посто
ји и окупља љубитеље комедије. 

Публику је поздравио глумац 

Предраг Котур који је прве глу
мачке кораке направио на сцени 
прокупачког позоришта.

– Драго ми је што је ова сала пре
пуна, јер без вас, не би било ни овог 
фестивала. Овај град заслужује да 
има овакву манифестацију и надам 
се да ће у годинама које су испред 
нас, фестивал бити све бољи, тра

диционалнији и да ћемо на овој 
сцени имати прилику да видимо 
многе људе са позоришне сцене 
Србије, казао је Предраг Котур. 
Како истиче, постоји идеја и ам
биције да прокупачко позориште 
постане професионално, што би 
обезбедило редован позоришни 

репертоар, а круна свега тога биће 
Прокупаки фестивал комедије.

Другог дана пуплика ће имати 
прилику да ужива у представи 
„Помахнитали”, коју ће извести 
Ферзенг театар. Трећег дана фе
стивала на сцени Дома културе 
изаћи ће Пан Театар са кабарет
ском комедијом „Шта мушкарци 

– жене желе?”, док је четврти дан 
фестивала резервисан за нишке 
глумце и њихову комедију „Party 
2″. Завршну ноћ фестивала, 1. де
цембра, затвориће глумци „Испад 
продукције“ са представом „До 
гуше у пеленама”.

Љ.М.

8. новембра 2024.

У Народном музеју Топлице, 
приказан је филм „Оснивање пр
вог Српског народног одбора у 
Војводини 1918.“, аутора и сцена
ристе Душана Јуванина и косцена
ристе Марка Сикимића.

– Филм говори о преломним 
догађајима у тадашњем Великом 
Бечкерику, данашњем Зрењанину, 
односно уопште о Банату, на кра
ју Првог светског рата, у тренут
ку када се Аустроугарска распала 
и о тренутку, када српска војска 
победоносно улази на територију 
Баната. Реч је о периоду од 31. ок
тобра 1918. када се распада тада
шња власт и формира први српски 
народни одбор у Војводини, као 
нека врста привремене прелазне 
власти, која би спречавала било 
какву анархију и пљачку, рекао је 
између осталог говорећи о филму, 
аутор Душан Јуванин.

Он је истакао да је ово добар на
чин и прилика да се ода пошта чу
веном „Гвозденом пуку“, који је 17. 

новембра 1918. године, учествовао 
у ослобађању Великог Бечкерика, 
данашњег Зрењанина.

Филм је иначе премијерно при
казан поводом обележавања сто
годишњице оснивања Народног 
одбора, 2018. године и од тада 

плени пажњу публике, обзиром 
да обрађује занимљиву историјску 
тему из прошлости града на оба
лама Бегеја и говори о значајним 
и преломним историјским збива
њима и личностима, међу којима 
се истичу председник првог Срп

ског народног одбора Славко Жу
пански и његови саборци, истакли 
су организатори.

Како су навели, овај догађај је 
утицао на присаједињење Баната, 
Бачке, Барање и Срема Краљевини 
Србији. Документарни филм је си
стематично урађен, са пажљивим 
одабиром грађе, тема и саговор
ника и траје 46 минута, док про
дукцију потписује зрењанински 
„Дигитал Стајл“.

Стварање филма помогли су 
Република Србија, Аутономна 
покрајина Војводина, Покрајин
ски секретаријат за културу, јав
но информисање и односе с вер
ским заједницама, Град Зрењанин, 
Историјски архив Зрењанина, На
родни музеј Зрењанина и бројни 
појединци.

Пројекцију филма о овом исто
ријском догађају, у Народном му
зеју Топлице, имали су прилику 
да погледају ученици прокупачке 
Гимназије.

Л.С.

Под покровитеšством Града Прокупšа

У организаци¼и Народног музе¼а Топлице

Отворен Прокупачки фестивал комедије

Пројекција документарног историјског филма 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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К У Л Т У Р А

21. октобра 2024.

Под покровитељством Града 
Прокупља, а уз подршку Удруже
ња књижевника Србије, Народ
не библиотеке „Раде Драинац“ 
и „СУБНОРа“, отворен је књи
жевни конкурс, на коме ће заин
тересовани књижевни ствараоци, 
моћи да конкуришу за најбољу 
песму посвећену јунацима славног 
Гвозденог пука, најодликованије 
јединице у Првом светском рату. 
Конкурс је отворен до 31.маја 
2025. године, а лауреат истог, биће 
проглашен на традиционалној ма
нифестацији „Драинчеви сусрети 

песника“. Учесници конкурса сво
је песме треба да пошаљу у затво
реној коверти, на адресу Ратомир 
Тимотијевић Тим, Устаничка 234, 
11050 Београд.

Према наводима организатора 
конкурса, радови се шаљу ано
нимно, под шифром, како би се 
обезбедила објективност прили
ком оцењивања. Личне податке 
аутор песме треба да достави у за
себну коверту, која ће бити отво
рена тек након што жири донесе 
одлуку о најбољим песмама.

Свечано проглашење најбоље 
песме са овог конкурса, биће одр
жано у току „Драинчевих сусре

та“ у августу 2025. године, а поред 
новчане, аутор победничке песме 
добиће и плакету, као и књигу 
„Ратници Гвозденог пука“, аутора 
историчара Дарка Жарића.

Оно што је важно истаћи, јесте 
и то, да ће од одабраних песа
ма бити састављена и штампана 
збирка, која ће представљати тра
јан запис поштовања и љубави 
према јунацима овог пука.

Жири на овом конкурсу чиниће 
књижевни радници Ратомир Ти
мотијевић Тим, Видак Маслова
рић, Драган Огњановић и Срђан 
Живковић.

Организатори конкурса су по

звали све песнике из Србије и реги
она, да конкуришу својом песмом, 
која раније није нигде објављена и 
тиме изразе љубав и поштовање 
према својој земљи и према јуна
цима Првог светског рата.

Ово ће, како су нагласили, бити 
добра прилика, не само за већ по
знате и признате песнике, већ и 
за афирмацију младих песничких 
талената, чији стихови треба да 
оживе приче о јунацима славног 
„Гвозденог пука“ и пренесу их но
вим генерацијама.

Л.С.

18. октобра 2024.

Следећи број часописа за дру
штвенохуманистичке науке „То
плички зборник“, биће објављен 
крајем децембра текуће године, па 
издавачи, Народни музеј Топлице 
и Историјски архив „Топлица“, 
позивају заинтересоване ауторе, 

да доставе своје радове, уколико 
желе да се нађу на страницама 
овог часописа. У овим установама 
културе истичу да је рок, до којег 
ће радови бити прихваћени 15. но
вембар 2024. године, као и да их 
треба слати на мејл адресу: 
toplicki.zbornik@gmail.com.

Уредници су историчар му
зејски саветник Дарко Жарић и 
виши кустос Милан Стојановић, 
секретар је архивски саветник 
Драган Лекић, а чланови проф.др 
Саша Марковић, проф.др Саша 
Станојевић, проф.др Слободан 
Кањевац, доцент др Миљан Ми
ликић, научни саветник др Дми

тар Тасић, др Владимир Ловић, 
докторанти Маја Димић и Сара 
Јекић, као и виши кустос Сања 
Црнобрња.

Топлички зборник је први и 
једини часопис из Топличког 
округа на листи категорисаних 
часописа М54.

Л.С.

11. октобра 2024.

У галерији „Божа Илић“, у окви
ру Дана европске баштине, отво
рена је изложба слика, насталих на 
овогодишњој Ликовној колонији 
„Божа Илић“.

Према речима историчара 
уметности Драгана Поповића, 
ликовна колонија „Божа Илић“је 
једна од важнијих и значајни
јих културних манифестација, 
која се дуги низ година тра

диционално одржава у нашем  
граду.

– Пошто је ово 27. ликована ко
лонија и улази у оквир некаквог 
јубилеја, треће деценије постојања, 
уз све манифестације, које су веза
не за лик и дело Боже Илића, ми са 
поносом представљамо изложена 
дела, значајних и интересантних 
сликара, који су оплеменили ову 
колонију и одржали континуи
тет. Учествовало је 12 уметника 
из Србије, међу којима су били 

истакнути професори, независни 
уметници, али и прокупачки сли
кари и ствараоци. Веома је важно 
поменути да смо и ове године уго
стили једног Мексиканца, реч је о 
Педру Мендезу, захваљујући којем 
је колонија потврдила међународ
ни карактер, истакао је Поповић.

Он је нагласио да Народни му
зеј Топлице увек настоји да својим 
суграђанима представи значајна 
дела познатих сликара и да је ово 
одлична прилика и позив ђацима, 

да са својим професорима дођу 
у галерију, јер овде могу много и 
да науче, зато што изложена дела 
учесника овогодишње Ликовне ко
лоније „Божа Илић“, представљају 
врхунац ликовног стваралаштва.

После одржавања овогоди
шње 27. ликовне колоније „Божа 
Илић“, Народни музеј Топлице 
богатији је за још 26 слика, које су 
сликари  радили на тему „Гвозде
ни пук“ и цркве Прокупља.

Л.С.

Отворен конкурс за на¼боšу песму

Издавачи „Топличког зборника“ позива¼у заинтересоване ауторе

Изложба слика са ликовне колони¼е „Божа Или�“

О јунацима „Гвозденог пука“

Јавни позив за објављивање радова 

Врхунац ликовног стваралаштва
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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28. новембра 2024. 

Градоначелник Прокупља Ми
рослав Антовић, заједно са већни
ком за спорт Иваном Петровићем, 
угостио је делегацију Рукометног 
савеза Србије, предвођену гене
ралним секретаром Иваном Ми
ливојевићем и директором Супер 
Б лиге, Иваном Јовановић. Они су 
посетили и РК Топличанин и ЖРК 
Топличанин, где су разговарали са 
председницима клубова о развоју и 
подмлађивању, како мушког, тако и 
женског рукомета у Топлици. 

Том приликом, генерални се
кретар Миливојевић је, у знак 
захвалности, уручио градоначел
нику Антовићу рукометни дрес 
репрезентације Србије.

Главни циљ ове посете био је по
дршка развоју рукомета у Проку
пљу, са посебним нагласком на уна
пређење рада мушких и женских 
рукометних клубова, као и селекци
ја млађих категорија. Представници 
оба клуба изразили су захвалност 
на указаној части и посети, али и на 
континуираној подршци Града Про
купља, који значајно доприноси њи
ховом функционисању издвајајући 
средства за њихов рад.

Градоначелник Антовић је овом 
приликом поручио да ће локална 
самоуправа и убудуће подржавати 
спортске клубове у нашем граду, 
како би били што успешнији на 
такмичењима на којима наступају.

Л.С.

8. новембра 2024.

Градоначелник Прокупља Ми
рослав Антовић и члан Градског 
већа задужен за спорт и омлади
ну Иван Петровић, приредили су 
пријем за такмичаре и тренера Ка
рате клуба „Топличанин“, поводом 
остварених резултата на недавно 
одржаном Светском  шампионату 
у Београду.

Градоначелник Прокупља Ми
рослав Антовић изразио је задо
вољство због остварених резулта
та којим су прокупачки каратисти 
изборили пласман за учешће на 
овом престижном такмичењу.

– Испред Града Прокупље же
лим да вам се захвалим на постиг
нутим резултатима, јер сигурно 
није мала ствар учествовати на 
светском првенству, где у најбо

љем светлу, са освојеним медаља
ма, представљате наш град и нашу 
земљу. Све освојене медаље су по
тврда вашег рада и посвећености 

спорту којим се бавите и надам се 
да ћете и убудуће имати још боље 
резултате, рекао је градоначел
ник Антовић и додао да ће млади 

спортисти увек имати подршку 
локалне самоуправе, јер млади 
спортисти, ђаци и студенти, нај
бољи су амбасадори свога града и 
државе.

Каратисти „Топличанина“ на
ступили су на овом престижном 
такмичењу где су освојили две 
бронзане медаље. Александар Ми
тић у катама и Јован Миљковић у 
борбама, док су Алекса Митровић 
и Вукашин Кубурић у катама за
узели четврта места. У сениор
ској категорији Андрија Губијан 
такмичио се у борбама до једног 
од три поена, био је одличан, али 
због прејаког контакта је дисква
лификован у мечу са светским 
шампионом.

Љ.М.

7. октобра 2024.

У организацији карате клуба 
„Топличанин“ и Града Прокупља, у 
спортској хали „Др Зоран Ђинђић“ 
одржан је 18. међународни карате 

турнир „ТОПЛИЦА ОПЕН 2024“.
Такмичење је било целодневно, 

а садржало је преко 350 наступа, 
30 клубова из Црне Горе, Бугарске, 
Северне Македоније и Србије. Љу
битељи каратеа  могли су да погле

дају плејаду такмичара у катама и 
борбама, почев од најмлађих уче
сника, па до ветерана.

У генералном пласману, три нај
успешнија клуба била су, Карате 
клуб „Сјеница“ из Сјенице, КК „Hai 

Ken“ из Јагодине и КК „Карађорђе 
2010“ из Јагодине.

Најмасовнији клуб на такми
чењу био је KK „Сјеница”, који је 
освојио велики  пехар, величине 1 
метар.

14. октобра 2024.

Трећи по реду Меморијални 
турнир „Вељко Кајгановић“, одр
жан је овог викенда у спортској 
хали „Др Зоран Ђинђић“. Органи
затор турнира Кошаркашки клуб 
„Топличанин“, изразио је задовољ

ство због спортског окупљања и 
подсетио се спортских и људских 
вредности овог рано преминулог 
Прокупчанина.

Победник овогодишњег мемо
ријалног турнира, у коме су се 
учествовали пионири (2010/11) је 
КК „Топличанин“, који је у финалу 

играо са екипом „Pleyoff“ Лесковац, 
победивши је резултатом 40:33. 

У мечу за треће место снаге су од
мериле екипе „Тријумфa“ и „Панте
рa“, а утакмица је завршена у корист 
„Пантера“, резултатом 22:42.

Најбољим екипама турнира, пе
харе и медаље, уручио је већник за 

спорт Града Прокупља Иван Пе
тровић.

Најбољи играч овогодишњег ме
моријалног турнира „Вељко Кајга
новић“ био је Милан Здравковић, 
из редова КК „Топличанин“.

Л.С.

Градоначелник угостио делегацију Рукометног 
савеза Србије

Градоначелник приредио пријем за каратисте 

Успешно завршено такмичење „Топлица опен 2024.“

Одржан трећи Меморијални турнир у кошарци 
„Вељко Кајгановић“ 2024.


